
ZÁPIS č. 5/2001 (117)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 24. dubna 2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz presenční listina (celkem 16 senátorů)

Omluveni: Münsterová/FSI, Kříž/FP, Kříž/FaVU, Dvořák/FaVU
Dufková/FCH

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Dub, kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková

Mgr. Božek požádal o změnu programu zasedání AS VUT, aby nejdříve byly projednávány
obě výroční zprávy VUT za rok 2000 a aktualizace Dlouhodobého záměru VUT. AS VUT
s jeho návrhem souhlasil.

Program:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Projednávání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2000
3. Projednávání Výroční zprávy o hospodaření VUT za rok 2000
4. Projednávání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2002 - 2005 (Dokument E)
5. Projednání návrhu kvestora na schválení četnosti další mzdy
6. Projednání materiálu předloženého Správní radě VUT
7. Informace rektora, prorektora a kvestora
8. Projednání vnitřních předpisů VUT:

� Změny Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI
� Změny Statutu FA

9. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
10. Různé

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Projednávání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2000
Členům AS VUT byl rozeslán první návrh Výroční zprávy o činnosti VUT za rok 2000 dne
6. 4. 2001 E-mailem. Na zasedání LK AS VUT, které se uskutečnilo dne 20. 4. 2001,
předložila kancléřka Vanýsková návrh upravený na základě připomínek předsedy AS VUT
Doc. Zbořila. Legislativní komise dne 20. 4. 2001 návrh projednala a vznesla připomínky
uvedené v Zápise č. 5/2001 z  jednání LK AS VUT, který obdrželi členové AS VUT dne
23. 4. 2001 E-mailem. Po doplnění bodu 8. „Hodnocení činnosti VŠ“ a drobných formálních
úpravách byl tento návrh rozeslán E-mailem všem členům AS VUT.
Legislativní komise se Výroční zprávou o činnosti VUT za rok 2000 zabývala ještě na
zasedání, které se uskutečnilo bezprostředně před jednáním AS VUT dne 24. 4. 2001.
Předseda LK AS VUT Mgr. Božek přednesl členům AS VUT připomínky vznesené
legislativní komisí na obou zasedáních:
� Výroční zprávu je nutné doplnit titulní stranou a obsahem;
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� název "Výroční zpráva pro MŠMT" je třeba změnit na "Výroční zpráva o činnosti VUT
v Brně za rok 2000";

� dle zákona č. 111/98 Sb. o VŠ by výroční zpráva měla obsahovat také změny vnitřních
předpisů (dle informace kancléřky Vanýskové v osnově MŠMT není tento bod uveden).
Mgr. Božek doporučil připravit doplňující údaje pro případ, že by je MŠMT dodatečně
vyžadovalo;

� dle názoru LK AS VUT neodpovídá organizační schéma VUT uvedené pod bodem 2.
struktuře VUT a nevyjadřuje správně kompetenci jednotlivých orgánů VUT;
Mgr. Božek předal všem členům AS VUT návrh nového organizačního schématu a vyzval
je k diskusi. Po diskusi a upřesnění některých údajů souhlasili předkladatelé
s doporučením AS VUT na úpravu schématu podle návrhu Mgr. Božka:
Orgány VUT
První řada: uprostřed Akademický senát, vpravo rektor, vlevo Vědecká rada VUT,
Disciplinární komisi neuvádět.
Druhá řada: vlevo kvestor, vpravo Správní rada VUT.
Složky školy
První sloupec - doplnit název složky rektorátu na "Rektorát vč. hospodářské a vnitřní
správy" (viz Statut VUT), pod složkou rektorátu doplnit "Centrum VUT ve Zlíně"
s uvedením data zřízení a ukončení činnosti v rámci VUT.
Čtvrtý sloupec - doplnit ve složkách CEVAPO datum zahájení činnosti a CDV datum
ukončení činnosti.

� LK doporučuje, aby stávající úvod výroční zprávy byl označen jako úvodní slovo rektora
a kapitola s nadpisem "Úvod" byla zpracována faktograficky (základní údaje, které jsou
dále rozvedeny v jednotlivých kapitolách - viz  zákon o VŠ a osnova MŠMT);

� LK dále doporučuje změnit název kapitoly 3. na "Orgány VUT v Brně a jejich složení";
složení jednotlivých orgánů uvést následovně:
� Rektor a prorektoři (název velkým písmem)
� Kvestor (název velkým písmem)
� Neuvádět kancléře
� Akademický senát
� Vědecká rada
� Děkany fakult uvést v rámci bodu 10. Činnost fakult a dalších součástí VUT, neboť

tito jsou orgány fakult VUT, nikoliv VUT. Jako další orgány fakult uvést: akademický
senát fakulty, vědeckou radu fakulty, tajemníka fakulty a disciplinární komisi fakulty.
Předkladatelé s navrhovanými změnami souhlasili;

� na str. 12 v nadpise "Celoživotní vzdělávání CŽV na VUT" vypustit "CŽV";
� dle názoru LK AS VUT nebylo hodnocení činnosti (viz bod 8.) na VUT prováděno v r.

2000 podle Statutu VUT a zákona o VŠ; po diskusi AS VUT i předkladatelé souhlasili
s kompromisem - text kapitoly bude přepracován tak, aby z něj bylo zřejmé, že hodnocení,
které bylo na fakultách v r. 2000 uskutečněno, nebylo provedeno ve smyslu Statutu VUT,
ale provedené aktivity souvisí s přípravou zavedení tohoto hodnocení podle zákona od r.
2001. AS VUT požaduje, aby byl seznamován s výsledky těchto hodnocení;

� kapitolu 6. "Výzkum a vývoj" je nutné doplnit o tvůrčí činnost studentů;
� na str. 25, v odst. "Evropské projekty spolupráce ve vzdělávání dospělých a celoživotním

vzdělávání" chybí v předposl. ř. tohoto odst. údaj, který je nutné doplnit.
Členové AS VUT souhlasili s připomínkami vznesenými LK AS VUT, další připomínky ze
strany senátorů již vzneseny nebyly. Předseda AS VUT Doc. Zbořil sdělil, že výroční zpráva
o činnosti VŠ musí být zaslána na MŠMT ČR v termínu do 15. 5. 2001, bude proto nutné tyto
připomínky do výroční zprávy zapracovat co nejdříve (do pátku 4. 5. 2001) a opravené znění
rozeslat všem členům AS VUT. Konečnou verzi návrhu projedná legislativní komise AS
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VUT, která předloží své stanovisko na jednání AS VUT dne 15. 5. 2001. Po projednání bude
výroční zpráva ihned zaslána MŠMT ČR.

Rozšířená verze výroční zprávy VUT za rok 2000 bude jako každoročně vydána
v nakladatelství VUTIUM.

Ad 3) Projednávání Výroční zprávy o hospodaření VUT za rok 2000
Kvestor Pěnčík úvodem předal všem členům AS VUT Auditorskou zprávu pro rektora VUT,
zpracovanou firmou HZ  Praha, s.r.o. a informoval o průběhu a výsledcích auditu.
Dále přednesl komentář k návrhu výroční zprávy o hospodaření, který byl rozeslán členům
AS VUT dne 3. 4. 2001 E-mailem. Sdělil senátorům, že Finančním úřadem v Brně byl VUT
povolen odklad daňového přiznání do 30. 6. 2001 v souvislosti s rozdělením VUT v Brně
a zřízením UTB ve Zlíně. Kvestor upozornil, že stále přetrvává vysoký stav pohledávek vůči
odběratelům VUT (pohledávky z různých nájmů a služeb, které VUT poskytovalo), jejichž
vymáhání je velmi složité. Likvidace pohledávek bude klíčovou záležitostí hospodaření
letošního roku.
Předseda ekonomické komise AS VUT Doc. Podroužek informoval senátory o průběhu
jednání EK, která se uskutečnila dne 17. 4. 2001. Na tomto jednání se komise zabývala
výroční zprávou o hospodaření, směrnicí kvestora č. 29/2001, majetkoprávními záležitostmi
předkládanými Správní radě VUT, návrhem výpočtu financovaného počtu studentů v r. 2000
(aktualizace DZ VUT - EK neměla připomínek) a návrhem četnosti 13. a 14. platu. Zápis
z jednání této komise byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 19. 4. 2001.
K výroční zprávě o hospodaření přijala EK AS VUT následující stanovisko:
"Po doplnění tabulek doporučuje EK Výroční zprávu o hospodaření VUT za rok 2000 AS
VUT v Brně ke schválení."
Výše zmíněné tabulky předal kvestor Pěnčík na dnešním zasedání všem členům AS VUT (viz
opravný list k "Výroční zprávě  o hospodaření vysoké školy za rok 2000").

DISKUSE:
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři vznášeli doplňující dotazy na kvestora
Pěnčíka týkající se zejména rozdělení hospodaření VUT v souvislosti se zřízením UTB.
Dále Mgr. Božek vznesl dotaz na kritérium, podle kterého je  prováděno účetnictví, neboť dle
jeho názoru návaznost účetnictví VUT na organizační členění VUT vzájemně neodpovídá
(např. samostatné hospodaření KaMB, KaMZ a Centrum VUT ve Zlíně, zatímco  hospodaření
CVIS, CEVAPO, ÚSI je zahrnuto do divize rektorátu). Dále navrhl vypustit na str. 2 odstavec
"Nosné úkoly školy zajišťovaly v roce 2000 tyto součásti: ……..".
Návrh Mgr. Božka na vypuštění výše uvedeného odst. kvestor akceptoval a sdělil, že
účetnictví vychází z požadavku MŠMT ČR, podle kterého je výsledek hospodaření sledován
samostatně podle fakult, celoškolských součástí (které jsou zahrnuty pod jednu společnou
divizi 09) a kolejí a menz. V tomto skutečně dochází z interního pohledu ke zkreslení.
Existuje ještě jedno nákladové středisko 0000, do kterého jsou zahrnuty náklady celoškolské,
které se netýkají jednotlivých organizačních středisek (odpisy, investice, daně z převodu
nemovitostí).
AS VUT na závěr diskuse konstatoval, že anomálie mezi účetnictvím a organizačním
členěním školy není správná. Doporučil projednat soulad mezi organizačním schématem
a účtováním, zejména z hlediska samostatných složek VUT, na příštím zasedání AS. RNDr.
Popela doplnil, že obdobné problémy se týkají i metodiky účtování odpisů. AS VUT požádal
kvestora o přípravu podkladů k tomuto jednání.
Další připomínky k předloženému návrhu výroční zprávy již nebyly vzneseny a AS VUT
přistoupil k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.
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Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT za rok 2000 spolu
s výše uvedenou připomínkou týkající se vypuštění druhého odstavce na str. 2.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů

UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT za rok 2000 spolu
s výše uvedenou připomínkou týkající se vypuštění druhého odstavce na str. 2.

Na závěr kvestor Pěnčík zodpověděl doplňující dotazy Mgr. Božka na projednání výroční
zprávy o hospodaření ve Správní radě VUT (bude projednána dne 30. 4. 2001) a na výběr
auditora při provádění auditu VUT v r. 2000 a 2001. Výběrové řízení se uskutečnilo v druhé
pol. r. 2000, v komisi byli zastoupeni zejména ekonomové - kvestor, 2 tajemníci fakult, ředitel
KaMB a zástupci EO Re, výběr byl proveden ze 7 firem, důraz byl kladen na zkušenosti
auditora s účetnictvím veřejných VŠ.

Ad 4) Projednávání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2002 – 2005 (dokument E)
Předseda LK AS VUT Mgr. Božek zrekapituloval průběh předcházejících jednání týkajících
se DZ VUT. Na minulém zasedání AS VUT byl předložen návrh, ke kterému senátoři vznesli
několik připomínek. Upravená verze návrhu byla rozeslána po zasedání AS VUT dne 3. 4.
2001 E-mailem všem členům AS VUT. LK AS VUT na svém zasedání dne 20. 4. 2001
upravený návrh z časových důvodů neprojednala, DZ byl projednán až dnes těsně před
zasedáním senátu. Legislativní komise porovnala původní návrh s upraveným zněním
a konstatovala, že předkladatel akceptoval pouze jedinou připomínku, vznesenou na minulém
zasedání AS VUT. Na svém dnešním jednání zaujala LK AS VUT ve věci připomínkování
předloženého návrhu DZ VUT následující stanovisko:
� Kapitola 4, odst. 2: doporučuje změnit pojem "nadfakultní bakalářský studijní program"

na "celoškolský bakalářský studijní program". Prorektor Dub sdělil, že pojem "celoškolský
bakalářský studijní program" nelze akceptovat, protože není uveden ve Statutu VUT.
Jedná se o studijní program s definovanou kmenovou fakultou s možným podílem dalších
fakult, proto slovo "celoškolský" neodpovídá zcela skutečnosti. Po diskusi proto navrhl
Mgr. Božek slovo "nadfakultní" škrtnout - tento návrh byl předkladatelem akceptován.

� Kapitola 4, odst. 3 – LK navrhuje nové znění: "Sportovní a tělovýchovné aktivity na
VUT budou nadále systematicky rozvíjeny a podporovány a budou doporučeny
k zařazení do studijních programů na fakultách VUT jako volitelný předmět nabízený
a dostupný všem studentům na VUT". Proběhla diskuse o kompetenci fakult ve věci
obsahu studijních programů fakult, po diskusi byl návrh LK předkladatelem akceptován.

� Kapitola 10, odst. 1c: Předkladatel tuto připomínku akceptoval na základě jednání na
minulém zasedání AS VUT a tento odstavec byl již z návrhu vypuštěn.

� Kapitola 10, odst. 5: LK AS VUT požádala předkladatele o upřesnění tohoto odstavce
z důvodu nejasné formulace. Po následující diskusi, týkající se rovněž kompetence fakult
při tvorbě studijních programů, předkladatel rovněž souhlasil s vypuštěním tohoto
odstavce.

Mgr. Božek sdělil senátorům, že LK AS VUT obdržela prostřednictvím předsedy Doc.
Zbořila dopis prorektora Jančáře týkající se stanoviska Vědecké rady VUT v Brně
k aktualizaci DZ VUT. Předseda Doc. Zbořil přečetl tento dopis přítomným senátorům. Návrh



5

aktualizace byl členům Vědecké rady VUT zaslán dne 10. 4. 2001 elektronicky, připomínky
k tomuto materiálu byly vzneseny dvě. Jedna byla formální a týkala se nesprávného názvu
Fakulty informačních technologií (v návrhu uvedena Fakulta informatiky). Druhou
připomínku vznesl prorektor VA v Brně plk. Doc. Sikora a týkala se jeho návrhu zvážit
"doplnění odst. 6 kap. 7 o formulaci zvýrazňující mimo navržené i význam hodnocení
uchazeče habilitační a jmenovací komisí, dovolující posoudit komplexně činnost a osobnost
uchazeče". Stanoviska ostatních členů VR VUT byla bez připomínek.   
Předseda LK Mgr. Božek vznesl dotaz, zda  byla připomínka prorektora Sikory VR VUT
projednána, neboť tuto informaci dopis prorektora Jančáře neobsahoval. Následovala diskuse
členů AS VUT, ve které Doc. Mašek sdělil, že dle jeho názoru není možné vyjádření VR
VUT v této formě akceptovat, neboť po formální stránce návrh nebyl projednán podle zákona.
Vzhledem k tomu, že většina senátorů s jeho připomínkou souhlasila, byl po diskusi podán
následující návrh na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT po projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2002 - 2005
(dokument E) ukládá předkladateli zapracovat do materiálu výše uvedené připomínky AS
VUT a v tomto znění jej znovu projednat ve Vědecké radě VUT spolu s připomínkou
prorektora VA Sikory. Po vyjádření stanoviska VR VUT bude návrh znovu projednán na
příštím zasedání AS VUT.
Hlasování:
Pro - 15 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 1 hlas

UAS 2
Akademický senát VUT po projednání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2002 - 2005
(dokument E) ukládá předkladateli zapracovat do materiálu výše uvedené připomínky AS
VUT a v tomto znění jej znovu projednat ve Vědecké radě VUT spolu s připomínkou
prorektora VA Sikory. Po vyjádření VR VUT bude návrh znovu projednán na příštím
zasedání AS VUT.

Předseda AS Doc. Zbořil přivítal na jednání AS VUT rektora Vrbku, který se právě dostavil.

Ad 5) Projednání návrhu kvestora na schválení četnosti další mzdy
Návrh kvestora byl rozeslán všem členům AS VUT dne 5. 4. 2001 E-mailem. Kvestor sdělil,
že v zásadě se jedná o vyplacení 50 % jednoho platu v květnu 2001 a dalších 50 % tohoto
platu v listopadu 2001. V současné době má VUT finanční prostředky na vyplacení další
mzdy všem zaměstnancům, proto kvestor předložil výše uvedený návrh AS VUT ke
schválení.
V pátek 4. 5. 2001 ve 13:00 hodin se uskuteční tripartitní jednání o navýšení tarifních mezd.
Na základě výsledku tohoto jednání bude 14. mzda v listopadu 2001 vyplacena (jestliže bude
o navýšení tarifních mezd rozhodnuto až od 1. 1. 2002) nebo zrušena, jestliže jednání dojde
k závěru, že tarifní mzdy budou navýšeny již od 1. 10. 2001. Podle předběžných jednání
kolegia rektora, na kterých se většina děkanů fakult vyslovila pro variantu navýšení tarifů až
od 1. 1. 2002, je pravděpodobnější varianta první.
Předseda EK Doc. Podroužek sdělil, že EK AS VUT na svém zasedání dne 17. 4. 2001 návrh
kvestora podpořila. Současně doporučila projednat změnu četnosti platu na rok 2002.
Dr. Popela sdělil svůj názor, že při  tripartitním jednání by zástupci AS VUT měli přihlížet
k různým pravidlům rozdělování mzdových prostředků na ústavy na jednotlivých fakultách.
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Po krátké diskusi přistoupili členové AS VUT k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem kvestora na vyplacení další mzdy na VUT v Brně
v roce 2001 jako třinácté mzdy (v zúčtování mzdy za měsíc květen) a jako čtrnácté mzdy
(v zúčtování mzdy za měsíc listopad).
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
(1 senátor nebyl v okamžiku hlasování přítomen)

UAS 3
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem kvestora na vyplacení další mzdy na VUT v Brně
v roce 2001 jako třinácté mzdy (v zúčtování mzdy za měsíc květen) a jako čtrnácté mzdy
(v zúčtování mzdy za měsíc listopad).

Z dalšího jednání se omluvil Doc. Novotný.

Ad 6) Projednání materiálu předloženého Správní radě VUT
Podkladový materiál týkající se jednání Správní rady VUT dne 30. 4. 2001 ve věci
majetkoprávních záležitostí VUT byl rozeslán senátorům dne 5. 4. 2001 E-mailem. Předseda
EK Doc. Podroužek sdělil, že neobdržel od členů AS VUT žádné připomínky. Materiál
projednala ekonomická komise AS VUT dne 17. 4. 2001 a přijala k němu následující závěr:
"EK projednala podklady předkládané Správní radě VUT (podkladové materiály 6a) až 6i) a
doporučuje AS VUT v Brně souhlasit s předloženým návrhem".
Kvestor přednesl na dnešním jednání doplňující návrh pro Správní radu VUT na odkoupení
dvou pozemků v areálu PPV pod atletickým stadionem.
Ze strany senátorů nebyly vzneseny žádné připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování
o následujících dvou návrzích na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s návrhy na usnesení uvedenými v předloženém materiálu
pro jednání Správní rady VUT dne 30. 4. 2001 uvedenými v bodech 6a) až 6i).
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů

UAS 4
Akademický senát VUT souhlasí s návrhy na usnesení uvedenými v předloženém materiálu
pro jednání Správní rady VUT dne 30. 4. 2001 uvedenými v bodech 6a) až 6i).

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT vyslovuje souhlas s odkoupením pozemků p. č. 4767/66 o výměře
2 743 m2 a p. č. 4770/4 o výměře 294 m2 .

Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
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UAS 5
Akademický senát VUT vyslovuje souhlas s odkoupením pozemků p. č. 4767/66 o výměře
2 743 m2 a p. č. 4770/4 o výměře 294 m2 .

Ad 7) Informace rektora, prorektora  a kvestora
� Rektor Vrbka

� Dne 20. 4. 2001  se uskutečnilo jednání rektora a kvestora s ministrem školství týkající
se výstavby integrovaného objektu pod PPV pro FP a část FEI, prováděcí projekt byl
schválen komisí expertů, dosud není v plánu MŠMT, na základě této schůzky ministr
uvažuje, že by investice mohla být zařazena do plánu investiční výstavby pro léta 2002
až 2004 s finanční účastí VUT v roce 2002.

� Naplňují se představy o širokém využívání Centra VUT na ul. Antonínské pro akce
společenského charakteru, které slouží městu Brnu a regionu. Dnes večer se zde
uskuteční slavnostní zahájení Stavebních veletrhů 2001 spojené s předáním cen za
realizované významné projekty. Zítra se uskuteční společné setkání rektorů
technických vysokých škol v areálu BVV a později v Centru VUT. Rektor bude
o tomto jednání AS VUT informovat.

� Předseda legislativní komise AS VUT Mgr. Božek se obrátil na rektora Vrbku
s následující žádostí. Dle čl. 17 odst. 8 Statutu VUT je činnost AS VUT
administrativně a materiálně zabezpečována rektorátem VUT. Činnost akademického
senátu se v návaznosti na zákon č. 111/98 Sb. zvýšila a bude ještě intenzivnější
v souvislosti se zapracováním novely VŠ zákona do vnitřních předpisů a do činnosti
VUT. Proto považuje za nutné zřídit oficiální kancelář AS VUT (byť s jednou
pracovnicí) a plně vyčlenit tajemnici AS VUT J. Cardovou pouze pro práci AS VUT.
Doc. Zbořil souhlasil s návrhem Mgr. Božka a připomněl, že J. Cardová musí
zabezpečovat také spolupráci AS VUT s Radou vysokých škol. Tuto problematiku již
s vedením VUT projednával, vedení VUT ji prozatím neakceptovalo. Předseda
studentské komory J. Švec sdělil, že i studentská komora AS VUT svojí činností
zatížila J. Cardovou, a také podpořil žádost Mgr. Božka.
Následně podal Mgr. Božek návrh na usnesení, o kterém bylo hlasováno.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT žádá rektora VUT o zřízení kanceláře AS VUT.
Hlasování:
Pro - 13 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 1 hlas
(1 senátor nebyl v okamžiku hlasování přítomen)

UAS 6
Akademický senát VUT žádá rektora VUT o zřízení kanceláře AS VUT.

Z dalšího jednání se omluvil Doc. Materna.

� Kvestor Pěnčík
� MŠMT uvolnilo neinvestiční dotace na výzkumné záměry a nespecifikovaný výzkum,

takže je možné tyto finanční prostředky v plném rozsahu čerpat. Investiční prostředky
prozatím uvolněny nebyly.

� Je připravován postup výběrového řízení na nákup přístrojového vybavení.
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� Při tvorbě rozpočtu VUT na rok 2002 bude jako základ brán skutečný letošní
přepočtený počet studentů.

� Placený nárůst studentů doktorských studijních programů bude vycházet z počtu
absolventů těchto programů, protože pouze velmi malé procento celkového počtu
těchto studentů studium dokončuje.

� V časopisu Ekonom č. 15 jsou v příloze uvedeny výsledky analytického průzkumu
týkající se vysokého školství.

� Výsledky hospodaření VUT za první tři měsíce jsou prozatím v relaci s loňským
rokem (vazba vývoje nákladů předcházejícího účetního období I. - III. měsíc
v porovnání se stejným obdobím 2000). Nejpozitivnější vývoj je na FCH, kde dochází
k výrazné úspoře nákladů díky opatřením děkana přijatým v loňském roce.

� Náklady účtované na CEVAPO a CESA činí za první tři měsíce asi 20 %
rozpočtovaných nákladů.

� EK AS VUT dne 17. 4. 2001 projednávala předložený návrh Směrnice kvestora č.
29/2001. Připomínky členů EK budou zapracovány do definitivního znění směrnice.

� Předseda LK Mgr. Božek vznesl dotaz, jakým způsobem jsou vypláceny funkční
příplatky členů AS VUT? Na tento dotaz odpověděl předseda AS Doc. Zbořil a sdělil,
že dle předcházející dohody senátorů jsou příplatky členů AS VUT vypláceny formou
odměn. Mgr. Božek upozornil, že tento způsob není v souladu s Mzdovým předpisem
VUT, podle něhož by měly být funkční příplatky vypláceny měsíčně (bývají stanoveny
zpravidla na dobu 1 roku). Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž závěru se
senátoři shodli na tom, že příplatky budou vypláceny měsíčně. Vzhledem k tomu, že se
zpětnou platností nelze funkční příplatky vyplácet, budou za období leden až duben
2001 vyplaceny formou odměny. Předseda AS Doc. Zbořil předloží kvestorovi návrh
na vyplacení funkčních příplatků za leden až duben formou odměny a na měsíční
funkční příplatky členů AS VUT od května do prosince roku 2001.
Mgr. Božek se dotázal studentů, zda jsou jim podle původní dohody vyplácena
stipendia. Předseda SK J. Švec odpověděl, že studenti dostávají stipendia vyplácena
obvykle za období tří měsíců.

� Tomáš Konečný požádal kvestora jménem studentské komory AS VUT o provedení
analýzy důvodů předpokládaného zvýšení kolejného. Kvestor Pěnčík sdělil, že se
očekává zvýšení poplatků za koleje asi o 17 %, zdůvodnění se připravuje. Je třeba vzít
v úvahu, že během posledních 3 roků nedošlo k žádnému navýšení a se zvyšující se
inflací se zvyšují i náklady KaMB (obnova vybavení, rekonstrukční práce, atd.).
Předseda SK J. Švec sdělil, že se na něj obrací stále více studentů s protesty - podle
jejich názoru je navýšení o 17 % velmi vysoké, spíše by se přikláněli ke každoročnímu
nižšímu procentuelnímu nárůstu. Jestliže bylo nutné poplatky za úhradu kolejí
zvyšovat, měly být zvyšovány postupně v návaznosti na růst inflace. EK AS VUT by
se měla zamyslet nad nutností zvýšit kolejné a také nad možností financování z jiných
zdrojů (Stavební komise VUT).
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři doporučili projednat zvýšení
kolejného v EK AS VUT za účasti kvestora Pěnčíka, ředitele KaMB Grulicha
a zástupců SK AS VUT. Pro toto jednání předloží ředitel Grulich analýzu důvodů
zvýšení kolejného o 17 % a dopad na rozpočet KaMB v případě zvýšení o 10 % nebo
zachování současné výše. Datum a místo jednání EK AS VUT bude upřesněno.
Dr. Popela sdělil, že by bylo také účelné provést porovnání celkových nákladů KaMB
s náklady na jiných vysokoškolských kolejích v Brně. Po diskusi AS VUT hlasoval
o následujícím návrhu na usnesení.
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Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT pověřuje ekonomickou komisi AS VUT, aby společně se
zástupci studentské komory AS VUT, kvestorem Pěnčíkem a ředitelem Grulichem
projednala výši kolejného na VUT.

Hlasování:
Pro - 12 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 2 hlasy

UAS 7
Akademický senát VUT pověřuje ekonomickou komisi AS VUT, aby společně se
zástupci studentské komory AS VUT, kvestorem Pěnčíkem a ředitelem Grulichem
projednala výši kolejného na VUT.

� Prorektor Dub
� Prorektor Dub informoval o provedené analýze smyslu souborné zkoušky provedené

na základě usnesení UAS 4 ze zasedání AS VUT č. 4/1999. Tato zkouška je zařazena
pouze ve studijním magisterském programu na FEI a v návaznosti na zavedení
bakalářských studijních programů na všech fakultách souborná zkouška v průběhu
nejbližších let zanikne.
Předseda SK AS VUT J. Švec sdělil, že od r. 1999 se situace na FEI nezměnila,
problémy přetrvávají. SK AS VUT trvá na tom, že tato zkouška nemá žádný smysl,
souhlasí však se závěrem prorektora Duba..

Ad 8)  Projednání vnitřních předpisů VUT
Návrh změn Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI byl rozeslán všem členům AS
VUT dne 9. 4. 2001 E-mailem. Návrh změny Statutu FA byl předán všem přítomným
senátorům v tištěné formě na minulém zasedání AS VUT (nepřítomným byl zaslán spolu se
zápisem z minulého zasedání AS VUT).
Předloženými návrhy se zabývala legislativní komise AS VUT dne 20. dubna 2001 (viz zápis
z tohoto jednání, který obdrželi senátoři dne 23. 4. 2001 E-mailem).
Předseda LK Mgr. Božek sdělil, že všechny výše uvedené návrhy změn doporučila
legislativní komise Akademickému senátu VUT ke schválení. Vzhledem k tomu, že ani ze
strany senátorů nebyly na dnešním zasedání vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno
k hlasování o schválení.

� Změna Statutu FEI
Změna čl. 5 Statutu FEI se týká standardního ujednání o vnitřních předpisech FEI - řízení se
Studijním a zkušebním řádem VUT a Stipendijním řádem VUT a projednávání podrobností
stanovených příslušnými směrnicemi děkana FEI v AS FEI.
Hlasování o předloženém návrhu:
Pro - 12 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů

UAS 8
Akademický senát VUT schválil změnu čl. 5 Statutu FEI v následujícím znění:
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Čl. 5
Vnitřní předpisy FEI

1) Zůstává beze změny
2) FEI se řídí:

a) Studijním a zkušebním řádem Vysokého učení technického v Brně. Podrobnosti
stanoví směrnice děkana fakulty, schválená AS fakulty.

b) Stipendijním řádem Vysokého učení technického v Brně. Podrobnosti stanoví
směrnice děkana fakulty, schválená AS fakulty.

� Změna Volebního a jednacího řádu AS FEI
Změna Volebního a jednacího řádu AS FEI souvisí se vznikem celoškolských útvarů CESA
a CEVAPO.
Hlasování o předloženém návrhu:
Pro - 12 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
UAS 9
Akademický senát VUT schválil změnu Volebního a jednacího řádu AS FEI v následujícím
znění:

Čl. 1
Odstavec 3)
Komora akademických pracovníků se skládá ze zástupců akademických pracovníků ústavů
a kabinetů a akademických pracovníků přiřazených z celoškolských součástí VUT (CESA,
CEVAPO).

� Změna Statutu FA
Změna se týká čl. 17 Statutu FA, který ustanovuje členění fakulty.
Hlasování o předloženém návrhu:
Pro - 12 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
UAS 10
Akademický senát VUT schválil změnu Statutu FA v následujícím znění:

Článek 17
Členění FA VUT

1) FA VUT se člení na fakultní pracoviště, což jsou ústavy, ateliéry a ostatní pracoviště
fakulty.

2) Organizační struktura FA je uvedena v příloze č. 3 tohoto statutu.

(Nová příloha č. 3 Statutu FA je Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání AS VUT).

� Řešení problematiky personálního zastoupení v AS VUT v návaznosti na zřízení FIT
a přejmenování zbývající části FEI na FEKT

Na zasedání LK AS VUT dne 20. 4. 2001 požádal předseda AS Doc. Zbořil legislativní
komisi o vyjádření k řešení výše uvedené záležitosti. Mgr. Božek sdělil senátorům závěry,
které LK dne 20. 4. 2001 přijala.
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Dle záměru na zřízení FIT VUT v Brně (viz dokument D) se předpokládá zřízení nové
Fakulty informačních technologií (FIT VUT) se studijními programy orientovanými na
informační technologie, současně se vznikem této nové fakulty budou následovat změny na
stávající FEI respektující zřízení FIT včetně změn vnitřních předpisů a norem. FEI bude
přejmenována na Fakultu elektrotechniky a komunikačních technologií (FEKT). Hlasování
o schválení AS VUT se předpokládá v červnu 2001, rozhodnutí senátu bude podmíněno
schválením Akreditační komisí ČR.
LK dospěla k závěru, že přechodem členů AS VUT z FEI na FIT skončí jejich členství v AS
VUT, změna názvu fakulty FEI na FEKT však neovlivní členství senátorů, kteří se stanou
akademickými pracovníky FEKT. LK AS VUT doporučuje vyhlásit volby do AS VUT na FIT
s dostatečným předstihem tak, aby mohly být uskutečněny na začátku ledna 2002. Doporučuje
postupovat stejně v případě  potřeby vyhlášení doplňovacích voleb členů/náhradníků AS VUT
na FEKT.

� Materiál předsednictva RVŠ - Zákoník práce a Zákon o ochraně osobních dat na
vysokých školách

Legislativní komise RVŠ zpracovala materiál k pracovněprávním poměrům akademických
pracovníků, o kterém bylo na předsednictvu RVŠ dne 22. března 2001 jednáno a přijato
usnesení. Legislativní komise AS VUT dne 20. 4. 2001 projednala výše uvedený materiál,
který byl zaslán prostřednictvím členů předsednictva RVŠ k vyjádření senátům vysokých
škol. Členům AS VUT byl tento materiál zaslán spolu se zápisem z jednání LK AS VUT dne
23. 4. 2001.
Legislativní komise doporučila AS VUT vyjádřit iniciativě řešení souladu zákoníku práce
s pracovněprávními poměry akademických pracovníků legislativní komisi RVŠ podporu
a navrhla přijmout následující návrh na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT podporuje iniciativu legislativní komise RVŠ ve věci pracovně
právních poměrů akademických pracovníků.
Hlasování:
Pro – 11 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů

UAS 11
Akademický senát VUT podporuje iniciativu legislativní komise RVŠ ve věci pracovně
právních poměrů akademických pracovníků.

Ad 9) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
Vzhledem k nepřítomnosti Doc. Münsterové budou podány zprávy z posledního
předsednictva RVŠ ze dne 19. 4. 2001 na příštím zasedání AS VUT.
Doc. Podroužek sdělil, že z ekonomické komise RVŠ neobdržel od posledního zasedání AS
VUT žádné další informace.

Ad 10) Různé
� Doc. Zbořil informoval o dopisu předsedy AS 1. LF UK v Praze Doc. Šonky ze dne 9. 4.

2001, který obsahuje  názor členů AS 1. LF. Tento dopis bude Přílohou č. 2 zápisu z
dnešního zasedání AS VUT a na příštím zasedání se jím bude AS VUT zabývat.
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� M. Kubíčková přednesla informaci týkající se vyhodnocení dotazníků studentů
doktorského studia zpracovanou SK RVŠ (vyhodnocení bude rozesláno v elektronické
podobě všem členům AS VUT) a  dále informovala o přijatém stanovisku SK RVŠ, které
se týká ubytovávání cizích státních příslušníků na vysokoškolských kolejích v ČR
(především studentů SR).

Příští zasedání AS VUT se bude konat
v úterý dne 15. května 2001  v 9:00 hodin

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI DĚKANA FAKULTY STROJNÍHO INŽENÝRSTVÍ
VUT V BRNĚ

TECHNICKÁ 2, budova A1, III. NP, místnost č. 0318

                    Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHY:
1. Schválená příloha č. 3 Statutu Fakulty architektury
2. Dopis předsedy AS 1. LF UK v Praze Doc. Šonky ze dne 9. 4. 2001


